
Valtuuston kokous: 8 § Omavelkaisen takauksen myöntäminen 

ylipainehallin rakentamiseksi 
 
Tekonurmikenttä ja sen päälle rakennettava kuplahalli on loistava sijoitus nuoriin 
jalkapalloilijoihin. Olen itsekin toiminut  vapaaehtoisena useamman vuoden nappulaliigassa 
valmentajana. Kesällä kentät pölisivät tai olivat kuravelliä  ja alku- ja loppukaudesta riittävästä 
pukeutumisesta piti kantaa huolta. On siis erinomainen ajatus saada kunnolliset harjoitustilat 
jalkapalloharrastajille. 
 
Nyt Raision Futis Ry on hakemassa myöhemmin perustettavalle yhtiölle 800 000€ omavelkaista 
takausta Raision kaupungilta ylipainehallin rakentamiseksi Vaisaaren tekonurmen päälle. 
Kyseessähän ei siis ole investointi vaan lainan takaus, joka tuottaisi kunnalle peräti 2400 euroa 
vuodessa takausprovisiota, siis parin valtuutetun kokouspalkkion verran.  
 
Järjestelyssä on muutenkin useita erikoisuuksia, joihin tulee antaa selvitys ennen takauksen 
myöntämistä. 
 
Ensinnäkin tekonurmikentän perustamisen aikataulua aikaistettiin hallituksessa syksyllä 
2017  (30.10.2017) ja vuoden 2018 investointiohjelmassa tekonurmikentän perustaminen 
siirrettiin Vaisaaren lähiliikuntapaikan rakentamisen edelle. Ehdotin vielä valtuustossa 
(13.11.2017) järjestyksen palauttamista alkuperäisen suunnitelman mukaiseksi, jolloin meillä 
olisi nyt lähiliikuntapaikka kaikille kuntalaisille.  
 
Mutta tärkeintä on saada selvitys seuraaviin kysymyksiin. 
 

1. Kuinka paljon kaupunki on investoinut tekonurmikenttään, joka nyt siirretään RaiFun 
hallintaan?  

2. Millä aikataululla investointikustannukset on maksettu takaisin kaupungille?  
3. Onko olemassa taloudellista selvitystä, joka osoittaa, että perustettava yhtiö pystyy 

selviämään lainasta? 
4. Hakemuksessa todetaan: “päiväkäytöstä sopiminen on erittäin tärkeää hallin talouden 

kannalta”. Tarkoittaako tämä, että kaupunki maksaa rakentamansa tekonurmikentän 
käytöstä ja näin kustantaa kuplahallin RaiFun käyttöön? 

5. Mitkä ovat kaupungin todelliset käyttökustannukset tekonurmikentän ja hallin käytöstä, 
valvonnasta ja hoidosta?  

6. Kenen käyttöön  tekonurmikenttä oli tarkoitettu? Nyt kentän käyttöä kuntalaisille 
rajoitetaan anomuksen mukaan välille 8-16? Entä järjestetäänkö kentälle kuntalaisten 
yleisövuoroja kuten jäähallilla?  

7. Milloin kuplahalli valmistuu? Jos halli on käytössä tulevana syksynä onko 
sivistyskeskuksen budjettiin varattu määräraha kouluille hallin käyttöön?  

8. Milloin Vaisaaren lähiliikuntapaikka on valmis koululaisten ja kuntalaisten liikunnan 
iloksi? 

 

Teen hallitukselle toimenpidealoitteen asiasta. Pyydän hallitusta selvittämään hankkeen 
vaikutukset esitettyjen kysymysten pohjalta valtuustolle. 
 


